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1. 30.12.
2014 r.

Radny Michał 
Siwak

Proszę o udzielenie informacji na 
temat planu realizacji budowy 
chodnika wraz z oświetleniem na 
odcinku od kościoła do cmentarza. 
Wspomniany odcinek drogi, a 
szczególnie odcinek do 
skrzyżowania z ulicą Spokojną jest 
pozbawiony oświetlenia oraz 
utwardzonego pobocza. W okresie 
jesienno – wiosennym mieszkańcy 
idący na groby bliskich są narażeni 
na często przejeżdżające auta w 
kierunku do i i z Dobrcza. Na 
cmentarz spacerują całe rodziny, 
rodzice z dziećmi oraz z wózkami. 
Okres zimowy wraz ze śniegiem 
ogranicza możliwości zejścia na 
pobocze, które jest często 
mieszanką błota, wody i śniegu w 
dodatku tonie w egipskich 
ciemnościach.  Dlatego ze 
względów bezpieczeństwa oraz 
komfortu mieszkańców obu 
miejscowości, proszę o 
priorytetowe zajęcie się 
problemem, tym bardziej, że trwają 
prace nad przyszłorocznym 
budżetem i planowane są jego 
nowelizacje.

30.12.
2014 r. 
Wójt 
Gminy 
Dobrcz

16.01.
2015

W odpowiedzi na interpelację z dnia 30.12.2014 r., dotyczącą wykonania chodnika  oraz  
oświetlenia na odcinku od kościoła do cmentarza we wsi Kotomierz i Sienno informuje 
Pana, iż Urząd Gminy w planach na rok 2015 przewiduje wykonanie projektu na ścieżkę 
pieszo – rowerową na trasie Dobrcz – Kotomierz. Inwestycja będzie wykonywana etapowo 
ze względu na znaczny zakres prac (wydzielenie działek, wykup terenu, budowa ścieżki). 
Głównym wykonawcą będzie Starostwo Powiatowe w Bydgoszczy, jednakże Gmina Dobrcz
pokryje część poniesionych kosztów, w tym koszty wykonania projektu.

2. 30.12.
2014 r.

Radna 
Marzena 

W  jaki  sposób  Gmina  planuje
zagospodarować  teren  byłej

30.12.2014 
r. 

16.01.
2015

W odpowiedzi na zadane pytanie dotyczące terenu ówczesnej  strzelnicy w Trzęsaczu i 
planach budowy nowego obiektu informuję, że Gmina Dobrcz jest w trakcie wydzielenia 



Żmuda-Czekaj strzelnicy w Trzęsaczu? Czy gmina
planuje  zrewitalizować  ten  teren,
czy jest w planach budowa nowego
obiektu  służącego  do  rozwoju  tej
dyscypliny sportu?

Wójt 
Gminy 
Dobrcz

działki nr 19/2 w Magdalence pod strzelnicę. Oprócz tego wykonywana jest wstępna 
koncepcja zagospodarowania tego terenu. Koszty jakie Gmina musiałaby ponieść, aby 
strzelnica w Trzęsaczu mogła dalej funkcjonować i spełniać obecne standardy  
bezpieczeństwa przewyższają te, jakie zostaną poniesione przy budowie nowego obiektu. 
Urząd po likwidacji strzelnicy przewiduje sprzedanie działki. 

3. 30.12.
2014 r.

Radna 
Marzena 
Żmuda-Czekaj

Czy Gmina Posiada szczegółowe 
informację na temat planowanej 
budowy S5. W jaki sposób będzie 
odbywał się ruch w miejscowości 
Trzeciewiec, jak będzie wyglądał 
dowóz dzieci do szkoły, gdzie będą 
przystanki autobusowe, właściciele 
których nieruchomości zostaną 
objęci postępowaniem 
wywłaszczeniowym.

30.12.2014 
r. 
Wójt 
Gminy 
Dobrcz

16.01.
2015

Gmina Dobrcz nie posiada żadnych szczegółowych informacji na temat planowanej budowy
S5. Z tego też względu na obecnym etapie nie jesteśmy w stanie udzielić Pani Radnej 
odpowiedzi jak będzie wyglądał po zakończeniu ww. inwestycji, dowóz dzieci do szkoły w 
Trzeciewcu, gdzie będą przystanki autobusowe oraz właściciele których nieruchomości  
zostaną objęci postępowaniem wywłaszeniowym. Mogę zapewnić Panią Radną, iż władze 
tut. Gminy przy lokalizacji przyszłych przystanków będą uwzględniać możliwości i 
potrzeby  wynikające z faktu zapewnienia przez gminę bezpłatnego transportu dzieci. W 
sprawie zagadnień związanych z planowaną budową S5 zasadne jest skierowanie wszelkich 
wniosków w tym zakresie do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddziału w 
Bydgoszczy, ul. Fordońska 6.

4. 30.12.
2014 r.

Radna 
Marzena 
Żmuda-Czekaj

Dlaczego  dzieci  uczęszczające  do
punktów przedszkolnych nie mogą
korzystać  z  autobusów,  którymi
dojeżdżają dzieci do szkół.

30.12.2014 
r. 
Wójt 
Gminy 
Dobrcz

16.01.
2015

Dzieci uczęszczające do Punktu Przedszkolnego  nie mogą samodzielnie, bez opieki 
rodziców lub opiekunów prawnych (upoważnionych pisemnie przez rodziców osób), 
korzystać z autobusów dowożących do szkoły. Zgodnie bowiem z paragrafem 2 ust. 1 pkt 4 
załącznika nr 1 Rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 21 maja 2001 r. w 
sprawie ramowych statutów publicznego przedszkola oraz publicznych szkół (Dz. U. 2001 r.
Nr 6, poz. 624 z późn. zm.) dzieci uczęszczające do przedszkola (punktu przedszkolnego) 
muszą być przyprowadzane i odbierane przez rodziców (prawnych opiekunów) lub 
upoważnioną przez nich osobę zapewniającą dziecku pełne bezpieczeństwo. Dopuszczanie 
do przewożenia przez ww. autobusy dzieci do punktu przedszkolnego bez towarzyszenia im 
przez rodziców (opiekuna prawnego, upoważnionej osoby) byłoby naruszeniem 
powyższego przepisu.

5 05.02.
2015 r.

Radny Michał 
Siwak

Działając w ramach mandatu 
radnego otrzymanego z okręgu nr 9 
obejmującego wsie Kotomierz i 
Sienno jak również na prośbę 
mieszkańców w/w wsi, proszę o 
udzielenie informacji na temat 
możliwości wsparcia finansowego 
Zespołu Szkół w Kotomierzu z 
budżetu Gminy Dobrcz, celem 
zakupu szafek szkolnych dla 
uczniów klas 1-3 Gimnazjum. 
Dbając o zdrowie naszych dzieci – 
mając możliwość odciążenia ich 

06.02.2015
Wójt 
Gminy 
Dobrcz

02.03.
2015 r.

W odpowiedzi na Pańską interpelację złożoną na III Sesji Rady Gminy Dobrcz  05 lutego 
2015 r. uprzejmie informuję, iż w planach finansowych na rok 2015 nie przewidziano 
środków na scentralizowany zakup szafek uczniowskich. Realizacja ewentualnego zakupu 
może  odbywać się tylko w oparciu o istniejące środki zlokalizowane w paragrafie 421 
budżetu każdej z placówek, których  autonomicznym dysponentem jest dyrektor szkoły. 
Zobowiązuje się do przedłożenia Pańskiej inicjatywy dyrektorom podległych szkół.



plecaków, jak również mając na 
uwadze uatrakcyjnienie naszych 
szkół w gminie, powinniśmy 
szybko zająć się tą kwestią. Plecaki 
uczniów klas 4-6 są często dużo 
cięższe niż 10% masy ich ciała, a to
niesie za sobą pierwsze problemy 
zdrowotne oraz wady postawy. W 
przypadku Szkoły w Kotomierzu, 
gdzie znaczna większość uczniów 
jest dowożona autobusami – dzieci 
są zdane tylko na siebie i muszą 
dźwigać spore ciężary na plecach.
Coraz więcej szkół z naszego 
województwa jak również z 
powiatu montuje szafki dla każdego
ucznia, co wpływa na atrakcyjność 
nauki , a to z kolei niesie 
konsekwencje w postaci 
przepisywania dzieci przez 
rodziców do innych  - lepiej 
wyposażonych placówek w 
ościennych gminach lub w 
Bydgoszczy. Mając na uwadze 
niezbite fakty, że część szkół 
boryka się z deficytem dzieci, 
mimo iż w danym rejonie 
zameldowanych jest więcej – 
atrakcyjność i nowoczesność 
placówki jest tak samo ważna jak 
jakość nauki i klimat panujący w 
szkole. Składając tą interpelację, 
mam na uwadze nie tylko szkołę w 
Kotomierzu, ale także pozostałe 
placówki na terenie gminy. Jestem 
po rozmowach z Panią Dyrektor 
oraz Radą Rodziców – mam pełne 
poparcie w dążeniu do skutecznej i 
szybkiej realizacji tego celu. Pani 
Dyrektor oraz Rada Rodziców chcą 
partycypować w kosztach zakupu, 



aby sfinalizować transakcję w 
trakcie ferii, jednak kwota jaką 
dysponują obecnie jest zbyt mała. 
Szkoła w Kotomierzu bardzo się 
zmieniła w ostatnim czasie co 
widać gołym okiem. Dzięki 
inicjatywom i gospodarności Pani 
Dyrektor oraz wsparciu Rady 
Rodziców – budżet roczny 
przeznaczony na szkołę jest bardzo 
racjonalnie wykorzystywany.
Polepszając atrakcyjność placówki 
dodatkowym, niewielkim 
wsparciem finansowym, spełniamy 
cel stawiany przed Radą Gminy 
oraz władzą samorządową jakim 
jest zwiększenie frekwencji w 
szkołach Gminy Dobrcz, a co za 
tym idzie zmniejszenie dopłat do 
subwencji oświatowej. Dodatkowo 
bardzo dużo dobrego uczynimy dla 
dzieci i rodziców. Szacunkowa 
wartość wsparcia celowego z 
budżetu Gminy to kwota ok. 12.000
zł. Proponuję takie wsparcie dla 
każdej placówki szkolnej w naszej 
gminie -proporcjonalnie do ilości 
uczniów.

6. 29.06.
2015 r.

Radna 
Marzena 
Żmuda-Czekaj,
Radny Jan 
Nieznalski, 
Radny Ryszard
Taper, Radny 
Michał Siwak

Na podstawie paragrafu 23 Statutu 
Gminy Dobrcz z dnia 30 grudnia 
2002 r. w zw z. Z art. 23 ust. 1 z 
dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym zwracamy się z prośbą  o 
wyrażenie pisemnego stanowiska w
następującej sprawie: Działając w 
interesie grupy mieszkańców gminy
Dobrcz korzystających z usług 
transportu publicznego na terenie 
gminy w postaci dowozu dzieci do 

30.06.2015 
r Wójt 
Gminy 
Dobrcz

15.07.
2015 r.

1. W odpowiedzi na interpelację złożoną na V Sesji Rady Gminy Dobrcz w dniu 29 
czerwca 2015 r. dotyczącą  transportu publicznego na terenie Gminy Dobrcz uprzejmie 
informuję, iż: 1. Dowóz dzieci do szkół realizowany jest w oparciu o art.17 ust.3 pkt 1 
ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty. Przewoźnik prowadzący obecnie 
publiczny transport zbiorowy samodzielnie i jako jedyny wprowadził trasy przejazdu 
uwzględniające zapotrzebowanie dzieci i młodzieży uczęszczających do szkół działających 
na terenie gminy. Żadna szkoła tudzież inny podmiot podległy gminie nie zawierały z 
przewoźnikiem umowy za zakup usług transportowych. Gmina w swych działaniach 
jedynie refunduje ( w oparciu o wspomnianą podstawę z USO ) koszty przejazdu dzieci 
środkami komunikacji publicznej. W kwestii wyboru trybu określonego w ustawie Prawo 
Zamówień Publicznych informuję, iż refundacja kosztu zakupu biletów miesięcznych nie 



szkół bądź też w ramach codziennej
komunikacji  zwracamy się z 
prośbą o podjęcie kroków 
zmierzających do poprawy usług 
świadczonych przez przewoźnika 
lub podjęcie rozmów z innymi 
przewoźnikami. 
W pierwszej kolejności  zwracamy 
się z prośbą o udzielenie informacji 
w jakim trybie określonym w 
ustawie Prawo zamówień 
Publicznych udzielono zamówienia 
na usługę w postaci dowozu 
uczniów do szkół w gminie Dobrcz.
Powołując się na art. 44 ust. 3 
ustawy o finansach publicznych, 
który stanowi m. in., że wydatki 
publiczne powinny być 
dokonywane w sposób celowy  i 
oszczędny, z zachowaniem zasady 
uzyskiwania najlepszych efektów z 
danych nakładów, my radni chcemy
mieć stuprocentowa pewność, że 
przewoźnik, który obecnie 
obsługuje Gminę w zakresie 
dowozu dzieci jest wyborem 
najlepszym z możliwych. W 
związku z tym, że istnieją ku temu 
poważne wątpliwości zasadne jest 
pytanie postawione na wstępie 
niniejszej interpelacji.
Kolejna kwestia dotyczy połączeń 
autobusowych na terenie Gminy i z 
miastem Bydgoszczy. Mieszkańcy 
gminy Dobrcz mieszkający na 
wschód od trasy nr 5 są 
dyskryminowani pod względem 
możliwości korzystania z transportu
publicznego. Cała działalność 
przewoźnika obsługującego Gminę 
Dobrcz koncentruje się na części 

jest zakupem usługi, o której mowa w art. 2 pkt 10 ustawy Pzp. 2. Obecnie trwają prace nad
wprowadzeniem linii wewnątrz gminy. Linia ta obsługiwałaby miejscowości nie mające 
komunikacji publicznej, by poprzez sieć punktów przesiadkowych można było dojechać do 
głównych miejscowości np., Borówno, Dobrcz, Wudzyn, Kotomierz, Bydgoszcz. Jest 
opracowana koncepcja, która zmierza do umożliwienia dojazdu niewielkimi autobusami ze 
wsi nie objętych komunikacja, np. Nekla, Stronno, Karczemka, strzelce Górne, Trzęsacz, 
Trzebień. Nieprawdą jest, że mieszkańcy na wschód od drogi krajowej nr 5 są 
dyskryminowani. Komunikacja w tym rejonie zapewnia dojazd i odjazd ludzi do pracy np. 
do Bydgoszczy. Są możliwości dojechania do centrum gminy w godzinach rannych i 
popołudniowych wykorzystując komunikację publiczną, która obejmuje również przewóz 
uczniów do szkół. Po opracowaniu projektu dodatkowych tras komunikacyjnych zostaną 
przeprowadzone konsultacje społeczne. Na pytania zadane na V Sesji Rady Gminy Wójt 
udzielił odpowiedzi.



Gminy na zachód od trasy nr 5. 
Dostrzegając ten problem 
zwracamy się z prośbą o podjęcie 
wszelkich starań, które spowodują 
poprawę sytuacji osób 
mieszkających na terenach 
pozbawionych możliwości 
transportu publicznego. 
Jednocześnie przed poczynaniem 
jakichkolwiek kroków w tym 
temacie zalecamy przeprowadzenie 
konsultacji społecznych, co do 
potrzeb osób chcących korzystać z 
tego typu transportu. Mamy 
nadzieję, że głos nas z w tej sprawie
zostanie wysłuchany. 

7. 28.10.
2015 r.

Radna Elżbieta
Olszewska

W imieniu mieszkańców 
miejscowości Gądecz zwracam się 
z prośbą o podjęcie uchwały 
dotyczącej nadania we wsi Gądecz 
nazw ulic. Z informacji uzyskanej 
od mieszkańców wsi Gądecz 
ustalono, że podczas zebrania 
sołeckiego został przez 
mieszkańców zgłoszony postulat o 
stworzenie ulic w ww. wsi. 
Wniosek taki został także 
skierowany do Wójta Gminy 
Dobrcz i niestety spotkał się on z 
negatywną opinią. Argument jaki 
został poddany przez władze to zbyt
mała liczba mieszkańców. W mojej 
opinii jest to działanie wbrew 
prawom obywatelskim, a jednym z 
nich jest prawo do bezpieczeństwa. 
Chaos spowodowany w 
nieprawidłowym oznakowaniu 
posesji powoduje, że życie i 
zdrowie mieszkańców naraża się na

13.11.2015 
r.
Wójt 
Gminy 
Dobrcz

04.12.
2015 r.

W odpowiedzi na pismo Przewodniczącej Rady Gminy Dobrcz z dnia 13.11.2015 r. w 
sprawie wniosku pani Elżbiety Olszewskiej uprzejmie informuję, że w dniach 2 i 3 grudnia 
2015 r. przeprowadzono ankietę wśród mieszkańców miejscowości Gądecz, dotyczącą 
wyrażenia zgody na wprowadzenie nazewnictwa ulic w miejscowości Gądecz. Wyniki 
ankiety przedstawiają się następująco. : Głos oddało : 71 osób na 217 uprawnionych do 
głosowania (dane o uprawnionych z zebrania sołeckiego z dnia 09.02.2015 r.). Wyraziło 
zgodę na wprowadzenie nazw ulic: 10 osób. Nie zgadza się na wprowadzenie nazw ulic: 61 
osób. W relacji ankieterek, kilku mieszkańców w trakcie zbierania ankiet wyraziło ustnie 
swoja opinię, aby zamiast wprowadzania nowej numeracji nieruchomości oznakować 
miejscowość Gądecz poprzez postawienie tabliczek kierunkowych do zabudowań, 
informujących o znajdujących przy danej drodze numerach domów. Nadmieniam,że takie 
tabliczki są już wykonane na zlecenie Urzędu Gminy Dobrcz z dnia 25.09.2015 i będą 
zamontowane na gruncie przez Zakład Usług komunalnych. Zlecenie wykonania tabliczek 
było wynikiem wniosku z zebrania sołeckiego. W trzech przypadkach wyrażono ustnie 
opinię, że dotychczasowa numeracja jest praktyczna, nie ma kłopotu z odnalezieniem 
nieruchomości przez doręczycieli czy też służby. Dwie opinie dotyczyły braku możliwości 
zidentyfikowania nieruchomości Gądecz 26 E i Fo przez firmy kurierskie.
Nie udało się zebrać ankiet z każdej nieruchomości czy też z każdego lokalu w bloku. 
Jednocześnie informuję, że Gmina Dobrcz od 2014 roku jest uczestnikiem wdrożonego 
projektu TERYT3 – Rozbudowa systemów do Prowadzenia Rejestrów Adresowych, 
prowadzonego przez Główny Urząd Geodezji i Kartografii (m. in. Geoportal2) jest 
projektem administracji publicznej. Działania Gminy polegają na bieżącej aktualizacji bazy 
danych o punktach adresowych i ich lokalizacji. Baza zasila m. in. moduły mapowe 



niebezpieczeństwo. Naszym 
podstawowym obowiązkiem jest 
ochrona naszych mieszkańców. 
Kolejnym moim krokiem będzie 
skierowanie sprawy do rzecznika 
Praw Obywatelskich. 

 

odpowiednich służb, co jest wykorzystywane do skutecznego reagowania.

8. 26.04.
2016 r.

Radna 
Marzena 
Żmuda-Czekaj

Na podstawie paragrafu 23 Statutu 
gminy Dobrcz z dnia 30 grudnia 
2002 r. w zw. Z art.23 ust. 1 ustawy 
z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym zwracam się
z prośba o rozważenie następującej 
inicjatywy.  W związku z 
występującymi zaległościami w 
opłatach czynszowych i innych 
należności z tytułu najmu lokali 
gminnych. Inne samorządy 
korzystają z powyższego 
rozwiązania na następujących 
warunkach: zgoda na odpracowanie
warunkowana jest regularnymi 
opłatami po umożliwieniu 
odpracowania zaległości; 
maksymalna kwota jaka można 
odpracować do 20.000 zł; 
zakwalifikowanie do prac po 
złożeniu wniosku. Korzyści płynące
dla gminy z takiego rozwiązania to:
realne odzyskanie długów, gdy 
egzekucja jest bezskuteczna;  
wykonanie prac, na które jest 
zapotrzebowanie: sprzątanie, 
porządkowanie chodników, 
koszenie trawy, wykonanie 
drobnych prac remontowych, 
usuwanie plakatów, pomoc w 
pracach administracyjnych; bez 

29.04.
2016 r. 
Wójt 
Gminy 
Dobrcz

20.05.
2016 r.

W związku z pismem  Pani Marzeny Żmuda-Czekaj dotyczącym wprowadzenia możliwości 
odpracowania przez najemców lokali komunalnych zaległości czynszowych i innych z 
tytułu najmu lokali gminnych, Wójt Gminy Dobrcz informuje, iż rozważny takie 
rozwiązanie po przeprowadzeniu wywiadu wśród osób zadłużonych, czy byłyby 
zainteresowane taka formą spłaty zaległości. Wówczas podejmie decyzję co do zasadności 
wdrożenia zaproponowanej przez Panią Marzenę Żmudę- Czekaj  inicjatywy. 



konieczności obliczania, potrącania 
i odprowadzania zaliczki na 
podatek dochodowy od osób 
fizycznych od wartości świadczenia
rzeczowego, które będzie stanowić 
spłatę długu. Proszę o 
przeprowadzenie wywiadu wśród 
osób zadłużonych, czy byliby 
zainteresowani taką forma spłaty 
długów i na tej podstawie podjęcie 
decyzji, co do wdrożenia 
zaproponowanego pomysłu.

9. 07.06.
2016 r.

Radna 
Marzena 
Żmuda-Czekaj

Niniejszym zgłaszam stanowcze 
żądanie umieszczenia na przystanku
autobusowym w Suponinie 
rozkładu jazdy busów, z których 
mogą korzystać mieszkańcy 
Suponina. Problem braku rozkładu 
jazdy zgłaszałam kilkakrotnie na 
komisjach poświęconych tematyce 
transportu, gdzie konsekwentnie 
wskazywano, że Suponin ma 
zapewniony transport publiczny, 
gdyż mieszkańcy mogą korzystać z 
autobusów, którymi są przewożeni 
uczniowie do szkół, tymczasem do 
tej pory rozkład jazdy nie został 
umieszczony przy przystanku. 
Argument, że można sobie 
sprawdzić rozkład w internecie nie 
dociera do osób, które na co dzień z
transportu publicznego chcą 
korzystać, bo jest to często ta grupa 
społeczna, która z internetu nie 
korzysta lub go nie ma. Również 
rozwiązanie jakoby można było 
podejść do autobusu i wziąć sobie 
rozkład nie zdaje egzaminu, bo 
trudno wymagać od osoby, żeby 

07.06.
2016 r. 
Wójt 
Gminy 
Dobrcz

22.06.
2016 r.

W odpowiedzi na interpelację złożoną na XII Sesji Rady Gminy Dobrcz a dniu 7 czerwca 
2016 r. uprzejmie informuję, że rozkłady jazdy autobusów w miejscowości Suponin zostały 
umieszczone pod znakiem informacyjnym D-15 „przystanek autobusowy”. Kwestia 
uszkodzonego urządzenia zewnętrznej siłowni w Suponinie została zgłoszona do 
wykonawcy, celem naprawy w najbliższym czasie – w ramach obowiązującej gwarancji. 



polowała na autobus tylko po to, 
aby pobrać rozkład jazdy. Wobec 
pojawiających się coraz częściej 
pytań co do rozkładu jazdy po raz 
kolejny proszę o umieszczenie go w
pobliżu przystanku, w przeciwnym 
razie będę zmuszona podjąć dalej 
idące działania zmierzające do 
wyegzekwowania tego obowiązku. 
Zwracam uwagę na problem z 
jednym urządzeniem (tzw.  
wahadło) będącym elementem 
zewnętrznej siłowni w Suponinie. 
Usterkę i konieczność naprawy 
zgłaszałam poprzez aplikację zgłoś 
usterkę dnia 20.05.2015 r. Minął 
rok a w tej sprawie nic się nie 
zadziało, nadal części są 
poluzowane i skrzypią/trzeszczą. 
Czy wykonawca dał gwarancję na 
te sprzęty? Czy zostanie ten 
element naprawiony? Jeśli nie 
trzeba będzie go zdemontować, 
żeby nie stanowił zagrożenia dla 
osób z niego korzystających, 
którymi jest również młodzież a 
czasami dzieci.

10. 30.06.
2016 r.

Radna 
Marzena 
Żmuda-Czekaj

Na podstawie paragrafu 23 Statutu 
gminy Dobrcz z dnia 30 grudnia 
2002 r. w zw. Z art.23 ust. 1 ustawy 
z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym zwracam się
z następującymi pytaniami: W 
związku ze zbliżającym się 
rozpoczęciem budowy trasy S5 
przebiegającej przez Gminę Dobrcz
proszę o informację czy gmina 
Dobrcz zawarła porozumienie 
zabezpieczające jej interesy w 
związku z budową wyżej wskazanej

04.07.
2016 r. 
Wójt 
Gminy 
Dobrcz

11.07.
2016 r.

W odpowiedzi na interpelację złożoną na XIII Sesji Rady Dobrcz w dniu 30 czerwca 2016 r.
uprzejmie informuję, co następuje: 
- Gmina Dobrcz jest w trakcie rozmów prowadzonych zarówno z GDDKiA i z wykonawcą 
drogi ekspresowej s % w kwestii zabezpieczenia dróg gminnych w kontekście uszkodzeń 
mogących powstać w związku z budową drogi S-5. W celu zabezpieczenia interesów Gminy
Dobrcz zostanie zawarte stosowane porozumienie,
- z informacji uzyskanych z GDDKiA  z Bydgoszczy wynika, że w treści umowy zawartej 
przez GDDKiA z wykonawca drogi S-5 zawarte są zapisy dot. m. in. obowiązku 
przeprowadzenia inwentaryzacji stanu technicznego obiektów budowlanych na terenach 
przyległych i dróg, których stan może ulec pogorszeniu w wyniku prowadzenia robót 
budowlanych związanych z budową drogi S-% oraz zapewnienia środków finansowych na 
koszty powstałe z tytułu likwidacji powstałych szkód,
- inwentaryzacja dróg zastanie wykonana przy udziale zarządców dróg.



trasy? Czy z treści kontraktu, który 
GDDKiA  zawarła z generalnym 
wykonawcą wynika obowiązek 
przeprowadzenia inwentaryzacji 
stanu technicznego, naprawy 
uszkodzonych dróg 
samorządowych oraz zapewniania 
środków na te cele? Jeśli tak czy 
taka inwestycja została wykonana i 
czy stosowne umowy zostały przez 
gminę zawarte? Pytania te są 
zasadne zważywszy na fakt, że 
planowane jest pozyskiwanie 
surowców potrzebnych na budowę 
z sąsiadującym z placem budowy 
miejscowości. Również transport 
materiałów budowlanych po 
drogach lokalnych z pewnością 
będzie miała negatywny wpływ na 
ich eksploatację, dlatego istotne 
jest, aby na ty etapie jeszcze przed 
rozpoczęciem budowy, gmina 
dokonała działań mających na celu 
zabezpieczenie ewentualnych 
przyszłych roszczeń z tytułu 
zniszczonych dróg. Proszę o 
informację o treści porozumienia 
gminy i GDDKiA, jeśli zostanie 
ono zawarte. 

Jednocześnie informuję, że stosowne porozumienie, zawarte w celu ochrony interesów 
Gminy Dobrcz podczas budowy drogi ekspresowej S-5, po jego podpisaniu będzie dostępne 
w Urzędzie Gminy w Dobrczu.

11. 07.11.
2016 r.

Radny Michał 
Siwak

Działając w ramach mandatu 

radnego otrzymanego z okręgu nr 9 

obejmującego wsie Kotomierz i 

Sienno jak również na prośbę 

mieszkańców w/w wsi oraz Rad 

Sołeckich wsi Kotomierz oraz 

Trzebień, proszę o udzielenie 

informacji na temat planowanej 

07.11.
2016 r. 
Wójt 
Gminy 
Dobrcz

22.11.
2016 r.

Szanowny Panie Radny,
W chwili obecnej na podstawie przepisów ustawy z dnia 3 października 2008 r. o 
udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko, jest prowadzone w Urzędzie Gminy
w Dobrczu postępowanie administracyjne o wydanie decyzji środowiskowej dla 
przedsięwzięcia pod nazwą: „Zwiększenie obsady planowanej fermy drobiu obejmującej 6 
budynków inwentarskich na łącznie 210.000 stanowisk dla kur niosek (840DJP) wraz z 
infrastrukturą towarzyszącą, na działce nr 186/36 obręb 0004 Kotomierz, gmina Dobrcz”. 
Odpowiadając na Pana wniosek z dnia 07.11.2016 r., związany w tą sprawą, który został 
zatytułowany „Interpelacja”,  uprzejmie informuję, co następuje:



inwestycji o nazwie "Zwiększenie 

obsady planowanej fermy drobiu 

obejmującej 6 budynków 

inwentarskich na łącznie 210.000 

stanowisk dla kur niosek (840DJP) 

wraz z infrastrukturą towarzyszącą ,

na działce nr 186/36 obręb 0004 

Kotomierz, gmina Dobrcz".

Proszę o informacje: 

-dlaczego Rada Gminy nie była 

informowana o w/w inwestycji 

mimo, że projekt był procedowany 

już ponad 1,5 roku i uzyskał w 

między czasie dużo zgód, decyzji i 

pozwoleń? Czy konsultował Pan 

inwestycję z Przewodniczącą Rady 

Gminy?, 

- dlaczego Pan Wójt nie 

poinformował mieszkańców 

Kotomierza i Trzebienia o tym 

projekcie podczas ostatniego 

zebrania z mieszkańcami we 

wrześniu, czyli kilka tygodni temu, 

omawiając fundusz i budżet sołecki,

inwestycje drogowe  i 

oświetleniowe na rok 2017?

- dlaczego mieszkańcy ul. 

Ad.1. W odniesieniu do zamiarów inwestycyjnych, dla których przeprowadza się 
postępowania administracyjne o wydanie decyzji środowiskowych, nie istnieje prawny 
obowiązek informowania o tych postępowaniach Rad Gmin i przeprowadzania konsultacji z
Przewodniczącymi Rad Gmin. W przypadku wyrażenia przez Radę Gminy Dobrcz woli 
zapoznawania się z postępowaniami prowadzonymi w tut. Urzędzie, proszę o informację: o 
jakich postępowaniach i w jakiej formie Rada Gminy chce być zapoznawana.
Ad.2. Zebranie sołeckie, które odbyło się dnia 8 września br. w świetlicy w Kotomierzu, 
dotyczyło podziału funduszu sołeckiego na kolejny rok budżetowy 2017.
Ad. 3. W ramach opisanej na wstępie sprawy konsultacje społeczne zostały rozpoczęte z 
dniem wskazanym w obwieszczeniu skierowanym do mieszkańców. Obwieszczenie zostało 
zamieszczone na stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Dobrcz, na 
tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy w Dobrczu oraz przekazane sołtysowi wsi Kotomierz 
do zamieszczenia na sołeckich tablicach ogłoszeń.
Ad. 4. Wraz z wnioskiem o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach realizacji
przedsięwzięcia, zgodnie z treścią art. 74 ust. 1 pkt 3 i 3a ustawy z dnia 3 października 2008
r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, inwestor złożył dwie mapy: 
- kopia mapy ewidencyjnej obejmująca przewidywany teren, na którym będzie realizowane 
przedsięwzięcie, oraz obejmująca przewidywany obszar, na który oddziaływać będzie 
przedsięwzięcie, 
- mapa w skali zapewniającej czytelność przedstawionych danych z zaznaczonym 
przewidywanym terenem, na którym realizowane będzie przedsięwzięcie, oraz z 
zaznaczonym przewidywanym obszarem, na który będzie oddziaływać przedsięwzięcie, 
wraz z jej zapisem w formie elektronicznej.
Aktualność map potwierdzają daty na nich przedstawione, tj. w przypadku kopii mapy 
ewidencyjnej data opracowania -  10.04.2015 r., zaś w przypadku mapy w skali 
zapewniającej czytelność data opracowania -  26.06.2015 r.
Odnośnie nie ujęcia w raporcie o ocenie oddziaływania na środowisko wszystkich 
zabudowań zamieszkałych znajdujących się nieopodal planowanego zamierzenia 
inwestycyjnego, można stwierdzić że treść raportu zawiera informację o wyznaczeniu na 
wybranych działkach ewidencyjnych punktów na najbliższych terenach chronionych 
akustycznie, ustanowionych dla potrzeb pomiarów rozprzestrzeniania hałasu. Fakt nie 
wyznaczenia punktów  do wykonania pomiarów na wszystkich sąsiednich działkach i 
wpływ takiego przyjęcia danych na uzyskane wyniki pomiarów akustycznych będzie 
przedmiotem zapytania skierowanego przez tut. urząd do inwestora.
Ad. 5. Organ prowadzący postępowanie przed wydaniem decyzji w przedmiotowej sprawie 
zwróci się do inwestora z wezwaniem do wyjaśnienia niektórych kwestii zawartych w 



Podgórnej, Nad Torem, Lipowej i 

Koronowskiej, którzy są 

bezpośrednio narażeni na skutki 

oddziaływania w/w inwestycji, nie 

zostali zaproszeni na konsultacje do

Pana Wójta, wiedząc jakie 

konsekwencje niesie sąsiedztwo 

takiej gigantycznej inwestycji?

- czy sprawdził Pan aktualność 

mapek w dokumentach 

przygotowanych przez inwestora? 

Raport zawiera braki: m. in. w 

zabudowach, które są już 

zamieszkane  przez rodziny z 

małymi dziećmi, rodzajem 

zabudowań – raport wspomina 

tylko o zabudowach siedliskowych, 

a są też inne w ścisłym sąsiedztwie,

co zmienia zasadniczo wymogi i 

poziom dopuszczalności hałasu itp. 

Czy wie Pan o tym?

- Raport oddziaływania na 

środowisko zawiera wiele błędów –

formalnych i merytorycznych – czy 

bierze Pan pod uwagę wstrzymanie 

procedury, odesłanie Raportu do 

poprawy, wiedząc jak wiele szkód 

raporcie. Uprzejmie proszę o wskazanie treści raportu które uważa Pan za błędne. Pragnę 
zauważyć że zgodnie z informacją przekazaną na XVI Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy 
Dobrcz, tut. organ może przekazać raport biegłemu z zakresu ocen oddziaływania na 
środowisko celem zbadania prawidłowości jego wykonania.
Ad. 6. Wójt orzeka na podstawie i w ramach obowiązujących przepisów prawa. Organ 
administracji publicznej stoi na straży praworządności i na wniosek stron podejmuje 
wszelkie czynności niezbędne do wyjaśnienia stanu faktycznego oraz załatwienia sprawy, 
mając na względzie interes społeczny i słuszny interes obywateli. Prywatne stanowisko 
osoby wydającej decyzje administracyjne nie może rzutować na zawarte w nich 
rozstrzygnięcia.
Ad. 7. Nawiązując do stwierdzenia powyżej, organ musi przyjąć i rozpatrzyć wniosek w 
sprawie, do której załatwienia, w tym przypadku wydania decyzji, został wskazany 
obowiązującymi przepisami prawa. Decyzje wydawane są po analizie zgromadzonego 
materiału. W przypadku decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach, przepisy ustawy 
wspomnianej na początku niniejszego pisma dają wójtowi możliwość modyfikowania 
założeń przyjętych przez inwestora. Jeżeli z oceny oddziaływania na środowisko wynika 
zasadność realizacji przedsięwzięcia w wariancie innym niż proponowany, wójt za zgodą 
wnioskodawcy wskazuje w decyzji wariant dopuszczony do realizacji, a razie braku zgody 
wnioskodawcy – odmawia zgody na realizację przedsięwzięcia. Z uwagi na postanowienie o
wyznaczeniu nowego terminu składania uwag i wniosków w omawianej sprawie do dnia 28 
lutego 2017 r., po jego upływie będą proponowane warianty, mające na względzie treść 
złożonych uwag i wniosków.
Ad. 8. W przypadku zawarcia umowy kupna – sprzedaży ziemi położonej przy ulicy 
Podgórnej w Kotomierzu, szczegóły umowy dotyczące jej przeznaczenia są znane jedynie 
stronom umowy. Przywołana przez Pana Agencja Rynku Rolnego nie przekazuje do tut. 
urzędu informacji o  treściach zawartych umów.
Ad. 9. Rozwój budownictwa mieszkaniowego w rejonie ulicy Podgórnej w Kotomierzu jest 
wspierany gminnymi inwestycjami budowy, modernizacji i utrzymania infrastruktury 
komunalnej przeznaczonej dla zaspokajania potrzeb mieszkańców.
W postępowaniu o wydanie decyzji środowiskowej nie zostało wydane żadnego 
rozstrzygnięcie, które by przesądzało o budowie planowanej w Kotomierzu inwestycji 
fermy dla kur niosek. 
Ad. 10. W zgromadzonych do tej pory aktach w sprawie o wydanie decyzji środowiskowej 
nie ma dokumentów wytworzonych w tut. urzędzie, opatrzonych podpisem Sekretarza 
Gminy.
Ad. 11. Zasadą działania organów administracji publicznej jest załatwianie spraw szybko, 



przyniesie ta inwestycja 

mieszkańcom, środowisku i Gminie

– wstrzymanie osiedlania się 

mieszkańców w Kotomierzu, 

spadkiem cen ziemi, mniejsze 

wpływy z podatków. Czy to 

wystarczające argumenty na 

ponowną analizę projektu.

- jakie jest Pana stanowisko w 

sprawie w/w inwestycji? Czy jest 

Pan w posiadaniu pisma z Pana 

ewentualnymi uwagami 

skierowanego do Inwestora? Czy 

takowe uwagi były czy było pełne i 

świadome poparcie inwestycji?

- Czy popiera Pan plan Inwestora 

usytuowania tej lokalizacji w 

odległości 50 metrów od domostw, 

a kilkuset metrów od źródła ujęcia 

wody pitnej – studni głębinowej – 

dla Kotomierza? Czy wskazał Pan 

alternatywę dla tej lokalizacji?

- Czy prawdą jest,  iż ziemia 

kupiona w przetargu od ARR na ul. 

Podgórnej w Kotomierzu miała być 

przeznaczona tylko na produkcję 

roślinną - orną? Jeśli tak – jak się 

bez zbędnej zwłoki i w ramach udzielonych upoważnień.
Szanowny Panie, chciałbym podkreślić że w ramach prowadzonego postępowania 
administracyjnego o wydanie decyzji środowiskowej toczy się postępowanie z udziałem 
społeczeństwa tj. ocena oddziaływania na środowisko, podczas której każdy może złożyć 
wnioski czy uwagi w sprawie planowanej inwestycji. Zgodnie z zamiarem ustawodawcy, 
istotą udziału społeczeństwa w podejmowaniu decyzji dotyczącej oddziaływania na 
środowisko w tym zdrowie ludzi, jest możliwość współkształtowania treści decyzji w 
przedmiocie planowanej realizacji przedsięwzięcia. Bardzo dziękuję za złożone zapytania, 
uwagi i wnioski o wyjaśnienie. Wszystkie będą rozpatrzone. Następnie w uzasadnieniu 
decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach realizacji przedsięwzięcia czy też w 
uzasadnieniu decyzji o odmowie zgody na realizację przedsięwzięcia zostanie podana 
informacja o udziale społeczeństwa w postępowaniu oraz o tym, w jaki sposób uwagi i 
wnioski zostały wzięte pod uwagę i w jakim zakresie uwzględnione.



ma ten projekt do tych zaleceń?

- dlaczego zapomina Pan o fakcie 

rozpoczęcia budów wielu domów 

jednorodzinnych na ulicy 

Podgórnej, które za kilka miesięcy 

zostaną zamieszkałe przez 

dziesiątki mieszkańców – jak się 

ten fakt ma do akceptowania tak 

kontrowersyjnej inwestycji – czy i 

jak Pan to tłumaczy?

- dlaczego pod częścią dokumentów

widnieją podpisy Pana Sekretarza z 

Pana upoważnienia? Jaki był tego 

powód – jeśli związane to było z 

Pana absencją urlopową lub 

chorobową, to jakie były przesłanki

i dlaczego w takim razie nie 

czekały dokumenty na Pana 

powrót?

- czy upoważnił Pan Pana 

Sekretarza do niezwłocznego 

podpisywania dokumentów w w/w 

sprawie? Jeśli tak – to jaki był 

powód  tak szybkiego 

procedowania dokumentów bez 

informowania Rady Gminy, 



sołtysów Kotomierza i Trzebienia 

oraz mieszkańców tych wsi?

Mając na uwadze, że mieszkańcy 

nie są przeciwni samej idei Ferm, 

lecz jej groźnej dla zdrowia i 

komfortu życia lokalizacji, a przede

wszystkim zastanawiającego 

utajnienia projektu – proszę o pilną 

reakcję i udzielenie odpowiedzi na 

w/w pytania w terminie krótszym 

niż ustawowy.

12. 07.11.
2016 r.

Radny Michał 
Siwak

Działając w imieniu Mieszkańców 

Sołectwa Kotomierz, składam 

wniosek o wydłużenie terminu 

przeprowadzenia konsultacji 

społecznych i oceny oddziaływania 

na środowisko przedsięwzięcia pod 

nazwą "Zwiększenie obsady 

planowanej fermy drobiu 

obejmującej 6 budynków 

inwentarskich na łącznie 210.000 

stanowisk dla kur niosek (840DJP) 

wraz z infrastrukturą towarzyszącą ,

na działce nr 186/36 obręb 0004 

Kotomierz, gmina Dobrcz" o 3 

miesiące.

Wniosek argumentuję brakiem 

07.11.
2016 r. 
Wójt 
Gminy 
Dobrcz



wiedzy Radnych Gminy o tym 

przedsięwzięciu oraz potrzebnym 

czasem na zapoznanie się z 

dokumentami przez Mieszkańców 

Kotomierza, szczególnie osób 

mających domy w ścisłym 

sąsiedztwie tej inwestycji. Projekt 

zakłada ogromną inwestycję w 

sąsiedztwie domostw w odległości 

mniejszej niż 100 m, co zagraża 

zdrowiu wielu osób.

Obwieszczenie RNP.6220.1.2016 z 

dnia 24 października 2016 r., 

ogłoszone i zamieszczone na 

stronie UG i BIP w dniu 31 

października 2016 r. wywołało 

zaskoczenie i strach wśród 

mieszkańców i radnych Gminy oraz

duże emocje, dlatego  potrzebny 

jest czas na zapoznanie się z 

dokumentami i realne konsultacje 

społeczne w terminie nie krótszym 

niż 3 miesiące.

13. 22.03.
2017

Radny Michał 
Siwak

Działając w ramach mandatu 
radnego otrzymanego z okręgu 
obejmującego wsie Kotomierz i 
Sienno, proszę o udzielenie 
odpowiedzi na pytania, które zadaję
poniżej.

22.03.
2017 r. 
Wójt 
Gminy 
Dobrcz

10.04.
2017 r.

W odpowiedzi na Pana interpelację złożoną dnia 22.03.2017r. informuję co następuje:

-  pierwsze uzgodnienia związane ze zmianą przeznaczenia i sposobu zagospodarowania 

terenu części działek zlokalizowanych w miejscowości Trzeciewiec były dokonywane przy 

procedowaniu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego (Uchwała                     



Dbając o przyszłość finansów 
naszej gminy, wielokrotnie 
sygnalizowałem, że budowa trasy 
S5 na terenie gminy jest okazją do 
szybkiego rozwoju 
przedsiębiorczości oraz wzrostu 
wpływów z podatków i 
zmniejszenia bezrobocia. 
Dodatkowo trasa S 5 zwiększy 
atrakcyjność gminy o potencjalne 
tereny inwestycyjne w 
bezpośrednim sąsiedztwie tak 
ważnego szlaku komunikacycjnego.
W dniu wczorajszym podczas 
komisji Rady Gminy miało miejsce 
spotkanie z przedstawicielami 
GDDKiA oraz wykonawcami 
inwestycji. Padło wiele pytań i 
odpowiedzi w kwestiach 
dotyczących mienia mieszkańców, 
projektów wyburzeń, odszkodowań 
i terminu rozpoczęcia prac. W tym 
momencie mając na uwadze 
powyższe i mając obawy o 
prawidłowe koordynowanie działań
i informacji o przebiegu prac na 
linii GDDKiA – Urząd Gminy, 
proszę o udzielenie informacji: 
1. Czy a jeśli tak to kiedy Pan Wójt 
poinformował po raz pierwszy 
kierownictwo GDDKiA o pomysle 
utworzenia w Trzeciewcu gminnych
terenów inwestycyjnych zwanych 
potocznie „Parkiem 
Przemysłowym”?
2. Czy bierze Pan udziłał w pracach
koordynujących projekt budowy i 
czy zgłosił Pan lub pracownik UG 
Dobrcz pisemne uwagi dotyczace 
ułatwienia wjazdu na tereny 
inwestycyjnew Trzeciewcu. Jeśli 

Nr XXXI/338/2006 Rady Gminy Dobrcz z dnia 28 września 2006r.) obejmującego swym 

zasięgiem działki nr 9/4 i 11/10, których znaczna część została przeznaczona na cele 

zabudowy produkcyjnej, składowej, magazynowej i usług;

- tak jak inni wójtowie i burmistrzowie wielokrotnie brałem udział w pracach Komisji 

Oceny Projektu Inwestycyjnego związanej z budową drogi ekspresowej S-5. O konieczności

wzmocnienia i poszerzenia dróg serwisowych przy drodze S-5 w Trzeciewcu w okolicy 

powstającego „parku przemysłowego” oraz dostosowania ich do poruszania się pojazdów 

ciężarowych informowaliśmy zarówno projektantów jak i inwestora. Uwagi moje zostały 

uwzględnione w projekcie ostatecznym gwarantującym drogę serwisową jako typ „L2”        

o szerokości 6m.

- procedura planistyczna związana z opracowaniem planu była przesunięta ze względu na 

opóźnienia w wydaniu decyzji środowiskowej dla drogi 

S-5. Obecnie procedura planistyczna jest na etapie zawiadomienia o przystąpieniu do 

opracowania wnioskowanego planu                          i przygotowania jego projektu celem 

uzgodnień, o których mówi ustawa o planowaniu  i zagospodarowaniu przestrzennym;

- podjęcie przez Radę Gminy uchwały o przystąpieniu do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego jest pierwszym krokiem do uchwalenia w/w planu. Nie 

określa się w niej planowanego sposobu zagospodarowania terenu. Na etapie zawiadomienie

o przystąpieniu do opracowania planu zgłaszane są pierwsze uwagi i wnioski                         

do wnioskowanego terenu. W dalszym etapie procedowania zostaje przygotowany projekt 

planu (z proponowanym sposobem zagospodarowania terenu),  który zostaje uzgodniony      

z instytucjami wymienionymi w ustawie o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.



tak – jak taka treść brzmi.
3. Czy drogi serwisowe w 
Trzeciewcu  w sąsiedztwie obecnie 
działających firm m.in. Romanik _ 
są przygotowane do przejęcia ruchu
ciężkiego sprzętu typu ciężarówki 
ze stalą oraz skrzyżowania i zakręty
mają przewidzianą geometrię do 
wjazdów długich jednostek? Czy 
Pan Wójt jest w posiadaniu takich 
ustaleń?
4. Na jakim etapei jest wdrażanie 
uchwały RG o opracowaniu 
miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego 
w Trzeciewcu dotyczacego terenu 
przeznaczonego pod inwestycje?
5. Czy projekt uchwały 
XVIII/202/2016 przedstawiony 
Radzie Gminy o opracowaniu 
MPZP był analizowany w oparciu o
dostepne plany i projekty przebiegu
trasy S 5 ? Jeśli tak  - czy były a 
jeśli tak to kiedy – wnioski do 
GDDKiA z prośbą o konsultacje i 
naniesienie stosownych zmian i 
uwag?

14 22.03.
2017 r.

Radna 
Marzena 
Żmuda-Czekaj

Na podstawie paragrafu 23 Statutu 
Gminy Dobrcz z dnia 30 grudnia 
2002 r. w zw. z art. 23 ust.1 ustawy 
z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym zwracam się
z prośbą o odpowiedź na 
następujące poniższe pytania i 
wnioski. W trosce o rzetelność 
przekazywanych mieszkańcom 
Gminy Dobrcz informacji proszę o 
informację: 
1. Kto jest wykonawcą podjazdu 
dla osób niepełnosprawnych 

22.03.
2017 r. 
Wójt 
Gminy 
Dobrcz

05.04.
2017 r 
i 
11.04.
2017 r.

W odpowiedzi na Pani pismo z dnia 22 marca 2017 roku udzielam odpowiedzi na część 
pytań zadanych w trybie wniosku o udzielenie informacji publicznej :
1)  Koszty związane z przeprowadzeniem referendum będą znane po jego przeprowadzeniu.
2)  Pan Leszek Daroszewski jest najemcą gminnego lokalu mieszkalnego na zasadach 
określonych w ustawie z dnia 21 czerwca 2001 r.  o ochronie praw lokatorów, 
mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego (Dz. U. 2016, poz. 1610). 
W załączeniu przesyłam kopię stosownej umowy najmu. Natomiast wobec Pana Zbigniewa 
Łuczaka została wyrażona zgoda przez Wójta Gminy na sporadyczne korzystanie przez w/w
osobę z pokoju socjalnego w sytuacjach, w których istnieje taka potrzeba po zakończeniu w 
późnych godzinach popołudniowych zabiegów rehabilitacyjnych.



wykonywanym na potrzeby lokalu 
wyborczego znajdujacego się w 
szkole w Kozielcu.
2. W jakim trybie Wójt dokonał 
wyboru najlepszej oferty.
3. Jakie są koszty wykonania 
podjazdu – proszę o dokładne 
wyliczenia podzielone na materiały 
i robociznę. 
4. Czy Gmina może ubiegać się o 
dofinansowanie wykonania 
podjazdu z innych źródeł , czy jest 
to zadanie własne gminy.
5. Jakie konsekwencje finansowe 
poniosłaby Gmina gdyby podjazd 
nie został wykonany do czasu 
referendum wyznaczonego na dzień
23.04.2017 r. 
W trybie dostępu do informacji 
publicznej proszę o przedsawienie 
na piśmie wszystkich kosztów 
związanych z przeprowadzeniem 
referendum. 
Ponadto proszę o informację na 
jakiej podstawie i w oparciu o jakie 
warunki Sekretarz Gminy oraz 
Kierownik Gabinetu Rehabilitacji w
Gądeczu Pan Zbigniew Łuczak 
korzystają z mieszkań będacych 
własnością gminy Dobrcz.
W trybie dostępu do informacji 
publicznej proszę o udostępnienie 
umów zawartych pomiędzy Gminą 
a wyżej wymienionymi osobami. 

------------------------------------------- -------------------------------------------------------------------------------------------------------------



15. 22.09
.2017
r. 

Radny 
Bartosz 
Andrzejews
ki

W dniu 5 września 2017 r. 
odbyło się zebranie wiejskie 
w Gądeczu na którym poza 
ustaleniem i uchwaleniem 
założeń budżetowych na rok 
2018 odbyło się jawne 
głosowanie dotyczącym 
zmian nazewnictwa ulic i 
numeracji we wsi Gądecz.  
Zgodnie z S  11 pkt 3 Statutu 
Sołectwa Gądecz z 29 
listopada 2012 r. będącym 
załącznikiem nr 1 do 
Uchwały Rady Gminy Nr 
XV/164/2012 uchwała o 
nadaniu nazw ulic we wsi 
Gądecz została 
przegłosowana zwykłą 
większością głosów. Jako 
Radny Gminy Dobrcz wnoszę
o podjęcie działań w celu 
ustalenia nazewnictwa ulic 
przy szeroko zakrojonym 
udziale Mieszkańców , oraz o
przygotowanie stosownych 
uchwał. 

22.09.20
17
Wójt 
Gminy 
Dobrcz 

12.10
.2017

W nawiązaniu do Pana „Interpelacji” z dnia 22 września 2017 r. dotyczącego
ustalenia nazewnictwa ulic we wsi Gądecz – uprzejmie informuję co 
następuje” Po otrzymaniu w/w Interpelacji zostały podjęte działania w celu 
wprowadzenia pod obrady jednej z najbliższych sesji Rady Gminy Dobrcz 
uchwał o nadaniu nazw ulicom w Gądeczu. 

16. 22.09
.2017
r.

Radny 
Bartosz 
Andrzejews
ki

W  związku  z  bardzo
dużym  zainteresowaniem
mieszkańców,  jak
również  stojąc  na
stanowisku  zachowania
jawności  i
transparentności
funduszy budżetu Gminy

22.09.09.
2017
Wójt 
Gminy 
Dobrcz 

13.10
.2017

W odpowiedzi na złożoną w dniu 22 września 2017r. Interpelacji w sprawie 
udzielenia informacji na temat materiałów promocyjnych związanych z 
„Referendum-Stop Manipulacjom „uprzejmie informuję, że
W myśl art. 7 ust. 1 pkt 18 ustawy z dnia 8 maja 1990r. o samorządzie 
gminnym ( T.j. Dz.U. z 2017 poz. 1875) do zadań własnych gminy należy 
promocja . W literaturze występuje podział na promocję zewnętrzną i 
wewnętrzną połączoną z szeroko rozumianą informacją. W ramach działań 
Urząd wydaje foldery, publikacje własne oraz sponsorowane artykuły, by 



Dobrcz,  oraz  informacji
które  zostały  mi
przestawione  jako
Przewodniczącemu
Komisji  Rewizyjnej
zwracam się z prośbą o
udzielenie  informacji
dotyczących:
1.  PEŁNYCH informacji
dotyczących
przygotowania ulotki
(REFERENDUM  -  Stop
Manipulacji  Gminy
Dobrcz - w zał.), która w
dużej  ilości  pojawiła  się
w  Naszej  Gminie  w
okresie przedwyborczym.
Zwracam się  z  prośbą  o
wyszczególnienie
poniesionych  nakładów
finansowych  na
wykonanie ulotki:
-projekt/ opracowanie
-wykonanie
-kolportaż
-wszystkie inne 
Proszę  o  informację  z
jakich środków w ramach
budżetu  Gminy  Dobrcz
zostały uregulowane?
2.  PEŁNYCH informacji
dotyczących  publikacji
artykułów -
„  STOP MANIPULACJI
MIESZKAŃCAMI
GMINY  DOBRCZ"  -
kopia w zał.

dotrzeć do określonych grup adresatów.
W ramach działań nazwanych „REFERENDUM-Stop Manipulacji Gminy 
Dobrcz" wydane zostały ulotki w ilości 2.000 szt. skierowane do 
gospodarstw domowych w naszej gminie oraz 3 artykuły sponsorowane.
Koszt zadania przedstawia się następująco: 

Wystawca faktury                            Zadania                            Kwota

POLBRAND MEDIA        Opracowanie graficzne                       615,00
                                             ulotki

Publicity                               Druk ulotki                                      1772,00

Polska Press                        Artykuły sponsorowane                     8678,88       
                                            w Gazecie Pomorskiej i 
                                             Expressie Bydgoskim

FOBIT                             Artykuł sponsorowany                            1300,00
                                          w Gazecie Regionalnej 
                                        Powiat

Poczta Polska                    Kolportaz druków                                 351,78
                                           bezadresowych

                                                                                       RAZEM 12717,66



Artykuły  te  pojawiły  się
w Gazetach  -  Pomorska,
Express  Bydgoski,
Gazeta Regionalna
Powiat,  oraz  Poza
Bydgoszcz.
Zwracam się  z  prośbą  o
wyszczególnienie
poniesionych  nakładów
finansowych  na
wykonanie  i  publikację
artykułów:
projekt / opracowanie
wykonanie
publikacja
wszystkie inne
Proszę  o  informację  z
jakich środków w ramach
budżetu  Gminy  Dobrcz
zostały uregulowane?
W  związku  z
przyznaniem  Wójta
Gminy  Dobrcz  dnia  3
lipca  2017  odnośnie
finansowania  artykułów
kwotą  około  9000  zł
proszę  o  ujawienie
PEŁNYCH,
SZCZEGÓŁOWYCH
danych  dotyczących
ulotki oraz artykułów.
Proszę  również  o
informację jakie przepisy
(uchwała/  zarządzenie)
regulują  wykorzystanie
na  materiałach
informacyjnych  ,

Głównym zadaniem było przedstawienie stanu faktycznego związanego 
zbudową „Ferm Drobiu”. Urząd jako instytucja publiczna ma obowiązek 
informowania mieszkańców o sytuacji faktycznej. Niestety informacje , 
które były prezentowane na różnych portalach społecznościowych, ulotkach 
i komunikatach wprowadzały tzw. chaos informacyjny. Dodatkowo należy 
podkreślić, że informacje nie były podpisane lub podpisane ogólnie 
„Mieszkańcy Gminy Dobrcz. W moim obowiązku było zatem 
przedstawienie sytuacji tak, by mieszkańcy mogli usystematyzować swoją 
wiedzę na temat ferm drobiu. Jeżeli chodzi o wykorzystanie herbu , loga są 
to dobra  osobistych jednostek samorządu terytorialnego. Potwierdził to Sąd 
Najwyższy w wyroku z 7 marca 2003 r. , w którym orzekł, że za dobro 
osobiste osoby prawnejuznać można symbolizujący ją znak. Znak ten jest 
jednocześnie nośnikiem tożsamości danej jednostki w zewnętrznym 
odbiorze. Uprawnienie do ustanowienia własnych symboli nadaje 
jednostkom samorządu terytorialnego art. 3 ust. 1 ustawy z 21 grudnia 1978 
roku o odznakach i mundurach (Dz.U. nr 31, poz. 130 z późn. zm. -dalej 
„uom”). Ustawa wyróżnia przy tym herby, flagi, emblematy i insygnia. 
Organem właąsciwym w tym zakresie ustawaczyni organ stanowiący danej 
jednostki.
Gmina Dobrcz posługuje się herbem oraz logiem. Wszystkie materiały, które
są finansowane ze środków Gminy winny być opatrzone jednym z symboli 
lub w artykule winna znaleźć się informacja o finansowaniu zadania. Gmina 
zawierając umowy z innymi jednostkami wskazuje, na taki obowiązek. Nie 
stosujemy tutaj dodatkowych uregulowań wewnętrznych. 



promocyjnych  ,
zewnętrznych  -  herbu,
loga  i  nazwy  Gminy
Dobrcz ?

17. 22.09
.2017

Radny 
Bartosz 
Andrzejews
ki

W związku z Zarządzeniem 
66/2017 Wójta Gminy 
Dobrcz z dnia 18 września 
2017 r. w sprawie powołania 
pełnomocnika Wójta Gminy 
Dobrcz do spraw S5.
W dniu 18.09.2017 r. Wójt 
Gminy Dobrcz powołał na 
stanowisko swojego 
pełnomocnika Pana Rafała 
Wysockiego.
Zwracam się z prośbą o 
udzielenie odpowiedzi od 
Wójta Gminy Dobrcz jako 
osoby zarzadzajacej.
1.Czy na dane stanowisko 
odbywała się rekrutacja?
2. Czy rekrutacja była gdzieś 
ogłoszona? Ile trwała?
3. Ilu było kandydatów?
4. Jakie były kryteria przyjęć 
(wykształcenie, staż, 
doświadczenie?)
5. Czy kandydat spełnił 
wszystkie określone kryteria?
6. Jakie wynagrodzenie 
zostało przyznane 
pełnomocnikowi ?
7. Czy jest to zatrudnienie o 
pracę?

22.09.20
17
Wójt 
Gminy 
Dobrcz

06.10
.2017

W odpowiedzi na interpelację wyjasnia się co następuje na zadane pytania:
Ad. 1. Na stanowisko Pełnomocnika Wójta Gminy Dobrcz do spraw S5 nie 
odbywała się rekrutacja.
Ad. 2-4 Nie była ogłaszana rekrutacja , gdyż zatrudniono na umowę o pracę 
na stanowisku nieurzędniczym na które nie ma wymogu ogłaszania naboru.
Ad. 5. Kandydat spełnił wymagania określone w par. 3 ust. 2 pkt 1 i 2 oraz w
tabeli F (stanowiska pomocnicze i obsługi) stanowiacej załącznik do 
rozporzadzenia Rady Ministrów z dnia 18 marca 2009 r. w sprawie 
wynagradzania pracowników samorządowych (tj. Dz.U. z 2014 r. poz. 
1786).
Ad. 6.  Za zgodą w/w pracownika wskazuję iż wynagrodzenie wynosi 
2860,00 zł brutto plus dodatek z tytułu wysługi lat.
Ad. 7. Zawarto umowę o pracę.
Ad. 8. Umowa o pracę  zawarta na czas określony na czas pełnienia funkcji 
przez Wójta Gminy Dobrcz-Krzysztofa Szalę.
Ad. 9. Zatrudniono na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3  i ust. 2 pkt 3 , art. 6 ust. 
1, art. 16 ust. 1 ustawy z dnia 21 listopada 2008 r. o pracownikach 
samorządowych (tj. Dz-U. Z 2016 r.  poz. 902)
Ad. 10. Zakres obowiązków obejmuje:
1) nadzorowanie spraw związanych z realizacja inwestycji – budowy drogi 
ekspressowej S5,
2) nadzorowanie spraw związanych z bezpieczeństwem publicznym,
3) nadzorowanie spraw związanych ze sportem,
4) nadzorowanie spraw związanych ze zdrowiem. 



8. Na jaki czas? 
Nieokreślony? Czy do 
zakończenia kontraktu?
9. Na jakiej podstawie ? 
Umową o pracę? Umowa 
innego charakteru?
10. Jaki jest zakres 
obowiązków?

18 23.09
.2017

Radny 
Bogdan 
Kaźmiercza
k, sołtys 
Waldemar 
Parszyk

Mieszkańcy wsi Marcelewo 
proszą Radę Gminy Dobrcz o
wsparcie w staraniach o 
niezwłoczne utwardzenie 
-wylanie masy bitumicznej 
(asfaltu) i naprawy drogi jaka 
przebiega przez wieś 
Marcelewo. Dotychczasowe 
działania gminy 
(wyrównywanie, punktowe 
utwardzanie tłuczniem a w 
większości gruzem) nie 
przynoszą w żadnym stopniu 
poprawy, są nieefektywne, 
powodują awarie pojazdów 
prywatnych, a po opadach 
deszczu, roztopach przejazd 
jest praktycznie niemożliwy. 
Nasyp kolejowy nie jest 
również utwardzony, 
cyklicznie powstają tam 
niebezpieczne dziury, 
stanowiące zagrożenie 
również dla komunikacji 
kolejowej. 
Nadmieniamy, iż wieś 

03.11.201
7 Wójt 
Gminy 
Dobrcz 

16.11
.2017

W odpowiedzi na pismo mieszkańców miejscowości Marcelewo złożone na 
V Sesji Rady Gminy Dobrcz w sprawie utwardzenia masą bitumiczną drogi 
w Marcelewie informuję, że decyzja o modernizacji przedmiotowej drogi 
zostanie podjęta w I połowie 2018 r. przy weryfikacji zadań inwestycyjnych.
Wnioskowane ułożenie nawierzchni asfaltowej będzie zależne od sytuacji 
finansowej wykreowanej przez radę Gminy Dobrcz.
Droga jest utrzymywana na bieżąco, w chwili obecnej nia ma problemów z 
przejazdem. Zapewniam , że poprawa komfortu ruchu drogowego 
mieszkańców Marcelewa nie jest mi obojętna i będę miał przedmiotową 
drogę na uwadze przy najbliższym planowaniu nawierzchni asfaltowych. 



Marcelewo jest wsią 
intensywnie rozwijającą się, 
stanowi i będzie stanowić 
ważny punkt na mapie gminy 
(planowana budowa 
strzelnicy, stadnina konna) , 
powstają nowe domy, 
osiedlają się nowi 
mieszkańcy. Nadmieniamy, iż
wieś zamieszkują również 
rodziny z dziećmi (15 dzieci 
w wieku szkolnym), które 
dzień w dzień przemierzają tę
drogę brnąc w błocie i wodzie
i pragną by utwardzona droga
przyczyniła się również do 
skrócenia drogi do autobusu 
szkolnego. Mieszkańcy wsi 
Marcelewozawsze chetnie 
uczestniczą w zyciu gminy, są
pomocni i uczynnic, 
wspomniana droga jest 
waznym elementemich 
funkcjonowania. Mieszkańcy 
skierowali również pismo do 
Wójta Gminy Dobrcz K. 
Szali, Sołtysa Sołectwa 
Magdalenka W. Parszyka 
oraz Radnego B. 
Kaźmierczaka z prośbą o 
szybką interwencję.  
Mieszkańcy wsi Marcelewo. 



19. 16.10
.2017

Radny 
Bartosz 
Andrzejews
ki

Program rozwoju gminnej i 
powiatowej infrastruktury 
drogowej drogowej na lata 
2016-2019 (załacznik).
W dniu 7 sierpnia 2017 r. 
wojewoda Kujawsko 
Pomorski ogłosił nabór 
wniosków na rok 2018 na 
program rozwoju gminnej i 
powiatowej infrastruktury 
drogowej na lata 2016-2019. 
Termin składania wniosków 
1.09.2017-15.09.2017.
Głównym celem (czytając w 
programie) jest:
„Poprawa bezpieczeństwa 
uczestników ruchu i 
zwiększenie dostepności 
transportowej przez 
tworzenie spójnej, 
zrównoważonej i przyjaznej 
użytkownikowi sieci 
drogowej w wymiarze 
lokalnym”.
Stawka dofinansowania 3 mln
złotych.
Zapytanie: Czy Gmina 
złozyła wniosek o 
dofinansowanie inwestycji? 
Jeśli tak – to jakiej? Jeśli nie 
dlaczego?
Jakie drogi i o jakiej 
wysokości dotacji zostały 
pozyskane z tego programu w

18.10.20
17 Wójt 
Gminy 
Dobrcz

25.10.
2017

W odpowiedzi na złożoną w dniu 16.10.2017 r. interpelację w sprawie 
udzielenia informavji na temat „ Programu rozwoju gminnej i powiatowej 
infrastruktury drogowej na lata 2016-2019” (inicjatywa DIS) uprzejmie 
informuję, że Gmina Dobrcz w odpowiedzi na konkurs złozyła wniosek na
„Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 244 polegajaca na wykonaniu ścieżki 
rowerowej i chodnika na odcinku Aleksandrowo (obręb Borówno) – 
Strzelce Górne” Wartość inwestycji wynosi 1.015.561,71 zł udział gminy 
to 60 % zadania tj/ 609.337,03 zł. Zatem dofinansowanie wyniesie 
406.244,68 zł. Analizaując programy, zachęcam również do zapoznania 
się z kryteriami ocen, które wskażą jakie wymagania są stawiane dla 
projektów w ramach inicjatywy „DIS”. Odnośnie planowanej budowy 
nowych dróg oraz remontu istniejącej nawierzchni drogowych podane 
zostały w propozycjach do projektu budżetu (wynikają one z uchwał rady 
Gminy Dobrcz) , wniosków mieszkańców oraz Radnych Gminy Dobrcz i 
Sołtysów). Radni Gminy Dobrcz będą decydować , które z podanych 
propozycji będą ujęte w budżecie Gminy Dobrcz na rok 2018. 



latach poprzednich? Proszę 
również o przedstawienie w 
postaci załacznika 
graficznego planowanych 
wraz z konkretnymi datami 
wykonania odcinków dróg 
nowobudowanych jak 
również remontowanych. 

20. 16.10
.2017

Radny 
Grzegorz 
Szweda

1.Wnioskujemy o 
przeprowadzenie konsultacji 
z architektem oraz 
rzeczoznawcą ds. 
przeciwpożarowych odnośnie
mozliwości zadaszenia patio 
w budynku GOK i 
przekształcenia powierzchni 
na dodatkową salę.
2. W związku z otrzymaną 
odpowiedzią dotyczącą 
kosztów poniesionych przez 
Gminę Dobrcz na 
opracowanie MPZ dla Parku 
Przemysłowego w 
Trzeciewcu w kwocie 11 400 
zł i dotychczasowe uzbrojenie
terenów objętych w/w planem
w kwocie 295 599,64  zł z 
jednoczesna informacją że 
Gmina Dobrcz nie prowadziła
rozmów oraz nie zawierała 
żadnych umów z 
właścicielami gruntów 
objętych ww MPZ 
wnioskujemy o 

18.10.20
17 Wojt 
Gminy 
Dobrcz

30.10.
2017

W odpowiedzi na Pana Pismo zatytułowane „interpelacje i zapytania” 
informuję, że:
1. Kwestia zadaszenia patio w budynku GOK i przekształcenia tej 
powierzchni w dodatkową salę była już rozważana Z realizacją tego 
pomysłu wiążę się konieczność zainstalowania szkła przeziernego jako 
materiału na dach tak, aby nie nastąpiło zacienienie pomieszczeń. Do 
funkcjonowania gabinetów przychodni konieczny jest dostęp do światła 
dziennego. W przypadku zasnieżenia konieczne jest zainstalowanie 
podgrzewania dachu i usuwanie śniegu w przypadkach opadów ciągłych. 
Dodatkowa trudnośc stanowi problem odprowadzania wody z dachu. W 
pomieszczeniach GOK i Przychodni przylegających do patio trzeba 
wprowadzić wentylację mechaniczną. Konieczne będzie docieplenie 
posadzek patio, a dach nie spełniałby wymogów dotyczących 
współczynnika przenikalności cieplnej. Do okreslenia warunków p.poż i 
higieniczno sanitarnych konieczne jest podanie liczby osób pomieszczeń 
znajdujących się wokół patio. Konieczne jest również zlecenie wykonania 
ekspertyzy pożarowej . Gdyby zrealizować pomysł i miałyby się tam 
odbywać zabawy czy inne zajęcia z uczyciem nagłosnienia to w patio 
mamy efekt studni akustycznej. Projektant musiałby przewidzieć 
przeprowadzenie badań akustycznych i przewidzieć ewentualne 
wyciszenie pomieszczeń wokół patio. Mając na uwadze , choćby te 
poruszone aspekty należy zastanowić się nad kosztami, które szacunkowo 
mogą wynieśc kilkaset tysięcy zł. Nadmienię, że wszystkie koszty 
musiałyby pocgodzić z dochodów własnych gminy. Pomysł wykorzystania
patio w budynku GOK jest efektowny, lecz wobec realiów budżetowych i 
rachunków nakładów do pozyskanej powierzchni dziś należy ocenić 



natychmiastowe wstrzymanie
prac i wydatków w zakresie 
opracowywania MPZ dla 
Parku Przemysowego w 
Trzeciewcu, do czasu 
zorganizowania spotkania z 
właścicielami 
przedmiotowych gruntów 
oraz: a) ustalenia czy 
właściciele gruntów są w 
ogóle zainteresowani 
planowanym 
przekształceniem tych 
terenów i czy wyrażają na to 
zgodę. b) wynegocjowanie 
porozumień i umów z 
właścicielami gruntów w 
zakresie obopólnych korzyści
z tytułu wartości gruntów i 
realnego wpływu Gminy 
Dobrcz na rodzaj 
lokalizowanych na obszarze 
Parku Przemysłowego 
inwestycji.
3. W związku z 
opublikowanym w BIP 
zarzadzeniem nr 67/2017 
Wójta Gminy Dobrcz z dnia 
21 września 2017 r. 
informujemy, że nie 
zaakceptujemy projektu 
budżetu Gminy Dobrcz na 
rok 2018 jeżeli przyjęty 
parametr w zakresie podatku 

krytycznie.
2. Odpowiadając na pana wniosek o „natychmiastowe wstrzymanie prac i 
wydatków w zakresie opracowywania mpzp” w Trzeciewcu „do czasu 
zorganizowania spotkania z właścicielami gruntów oraz (…) 
wynegocjowania porozumień i umów (…) w zakresie obopólnych 
korzyści z tytułu planowanej zmiany przeznaczenia ww gruntów 
-uprzejmie informuję, co następuje: Zgodzie z art 21 ust. 1 ustawy z dnia 
27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowywaniu przestrzennym 
(Dz.U. z 2017 r. poz. 1073) „koszty sporządzenia planu miejscowego 
obciążają budżet gminy”. Kwestia udziału finansowego podmiotów 
zewnętrznych w finansowaniu tworzenia mpzp była przedmiotem wielu 
analiz i publikacji. Na uwagę zasługuje np. artykuł autorstwa S. 
Bukowskiego z dnia 7 kwietnia 2014 r. pt. „CBA atakuje kolejnego wójta ,
tym razem za sponsoring” zamieszczony we „Wspólnocie” Wspomniany 
artykuł jest dostępny pod adresem 
http://www.wspolnota.org.pl/aktualnosci/aktualnosc/cba-atakuje-
kolejnego-wojta-tym-razem-za-sponsoring/. Opisany w nim został 
przypadek Wójta Gminy Przerośl (woj. podlaskie) , w którym 
opracowywanie mpzp było wspólfinansowane przez podmioty 
zainteresowane konkretnym sposobem zagospodarowania terenów 
objetych ww mpzp. Po przeprowadzeniu kontroli w Urzędzie Gminy , 
Centralne Biuro antykorupcyjne wydało stanowisko datowane na 6 marca 
2014 r. stwierdzające , iż „CBA przyznaje , że pokrycie kosztów 
sporzadzenia dokumentacji planistycznej jest kwestią wewnętrzną gminy, 
a udział podmiotu zewnetrznego w sfinansowaniu planu miejscowego 
legalny, o ile przybiera formę dobrowolnej darowizny. Przyznaje też, że 
zgodnie z art. 4 pkt 5 ustawy o dochodach JST źródłem dochodów 
własnych gminy mogą być darowizny i że każda darowizna przekazana na
rzecz gminy jest dopuszczalna . Jednak zdaniem CBA, umowy zawierane 
przez gminę z inwestorami nie były umowami darowizny , ponieważ 
gmina każdorazowo zobowiązywała się w nich  do wszczęcia i 
przeprowadzenia procedur mających na celu opracowanie planu 
zagospodarowania , w tym , o ile to konieczne, do zmiany studium 
rozwoju gminy . >>Umowa darowizny jest czynnością prawną , na mocy 



rolnego będzie zakładał 
wzrost podatków dla 
rolników o 5 %. Naszą 
intencja z uwagi na trudny dla
rolników rok 2017 z powodu 
warunków atmosferycznych 
byłoby przyjęcie parametru 
powodujacego obniżenie 
wysokości podatków w 
przyszłym roku o 2% w 
stosunku do roku 2017. 
Pozostawienie założonego 
parametru dotyczącego 
podniesienia podatku rolnego 
o 5% nie uzyska akcpetacji 
klubu radnych Nowej 
Jakości.  

której darczyńca zobowiązuje się do jednostronnego bezpłatnego 
świadczenia kosztem majątku na rzecz obdarowanego obowiązku 
świadczenia w zamian za uczynioną darowiznę<< -pisze CBA. >> Zapisy 
umów zawieranych między gminą a inwestorem , w których obie strony 
zobowiązywały się do wzajemnych świadczeń, przesądzają o tym, że nie 
można ich uznać za umowy darowizny. Jeżeli przekazane przez inwestora 
na rzecz gminy środki pieniężne nie mogą być uznane za darowiznę , tym 
samym nie mogą róznież stanowić dochodu własnego gminy w 
rozumieniu art 4 pkt 5 ustawy o dochodach JST<<.
W tym stanie rzeczy jestem zdania , iz nie nie jest zbyt fortunny pomysł 
Pana Przewodniczącego , aby najpierw „natychmiastowo wstrzymać prace
i wydatki w zakresie opracowywania mpzp” dla terenów w Trzeciewcu , a 
następnie przystapić do „negocjowania porozumień i umów z 
właścicielami” ww gruntów, „ w zakresie obopólnych korzyści z tytułu 
wzrostu wartości gruntów”. Niemniej jednak nie będę czynił , żadnych 
trudności Panu Przewodniczącemu, aby podjął Pan (czy też cały Klub 
Radnych „Nowa Jakość”) rozmowy z właścicielami wspomnianych 
gruntów w ramach przewidzianej a w art. 23 ustawy o samorządzie 
gminnym mozliwości utrzymywania przez radnego „stałej więzi z 
mieszkańcami” , celem nakłonienia ich do udziału finansowego w 
opracowywaniu mpzp.
3. W związku z interpelacją dotyczącą stawki podatku rolnego na 2018 r. 
informuję, iż proponowana cena skupu żyta przyjmowana jako podstawa 
do obliczana podatku rolnego na 2018 r. pozostanie na niezmienionym 
poziomie w stosunku do 2017 r. tj 45,00 za kwintal zyta. Proponowana 
cena skupu żysta została zmniejszona o 7,49 w stosunku do ceny skupu 
żyta podanej w Komunikacie prezesa Głównego Urzędu Statystycznego 
(52,49 zł) , co stanowi 14,27 %. należy również wspomnieć, iz plony zbóż
w 2017 r. były zbliżone do ubiegłorocznych, wzrósł również dochód z 
gospodarstwa z kwoty 1975,00 do 2577,00 zł. Rolnicy także korzystają ze 
zwolnienia ustawowego w podatku od nieruchomości za budynki 
gospodarcze służące działalności rolniczej w przeciwieństwie do 
typowych nieruchomości. Dla porównania podajemy stawki służące do 
naliczania podatku rolnego za 2017 r. w następujacych gminach:



Gmina Dobrcz – stawka za 1 kwintal żyta do podatku – 45,00; stawka z
ha przeliczeniowego do podatku – 112,50; stawka z ha fizycznego do 
podatku rolnego-225,00
Gmina Osielsko odpowiednio: 52,44;   131,10;   262,20 
Gmina Pruszcz odpowiednio: 52,44;   131,10;   262,20
Gmina Koronowo odpowiednio: 50,00;   125,00;   250,00
Gmina Dąbrowa Chełmińska odpowiednio: 49,00;   122,50; 245,00
Gmina Świekatowo odpowiednio: 51,00;   127,50;   255,00
Gmina Białe Błota odpowiednio: 51,15; 127,88;  255,75
Gmina Nowa Wieś Wielka odpowiednio -35,00; 87,50, 175,00
Gmina Sicienko odpowiednio- 43,00 ; 107,50;   215,00
Z podanej tabeli wynika, iz cena skupu żyta w Gminie Dobrcz jest stawką 
jedną z niższych. 

21. 28.11
.2017

Radny 
Bartosz 
Andrzejews
ki

Szanowny Panie Wójcie 
zwracam się do pana o 
wyjasnienie sprawy.
Mieszkamy w Gminie 
Dobrcz. Na folderach 
chwalimy się czystą ziemią, 
trochę takie zielone płuca dla 
Bydgoszczy. Czysta woda w 
jeziorach. Bardzo zaniepokoił
mnie kontakt jednego z 
mieszkańców z informacja 
wypuszczenia zanieczyszczeń
ze swojego terenu ZUK 
zlewnia ścieków w Kusowie ,
na tereny bagienne które są 
terenami z których woda 
wpływa do jeziora 
Dobrcz/Kusowo.
Ewidentnie jest widoczna 
szarobrunatna ciecz od której 
wydobywa się zapach 

30.11.20
17 Wójt 
Gminy 
Dobrcz 

18.12.
2017

W odpowiedzi na interoelację z dnia 28.11.2017 r. informuję, iż do dnia 
dzisiejszego nie stwierdzono, żeby jakikolwiek przedsiębiorca wylewał 
ścieki na teren bagien połozonych w miejscowości Kusowo. Każdorazowe
stwierdzone wylewanie nieczystości ciekłych poza punkty do tego 
przeznaczone były zgłaszane do odpowiednich służb. ZUK jest jednostką 
zarzadzajacą przepompownią z punktem zlewnym zlokalizowanym w 
Kusowie. W 2009 r. zostały protokolarnie odcietę i zaplombowane 
wszystkie odpływy z tego terenu, a więc możliwości wydobywania się ich 
do bagien. Ponadto informuję, iż do przedmiotowej rury jest 
odprowadzana również kanalizacja deszczowa z Kusowa oraz terenu 
GOSP-ROL. 



ścieków . Na zdjęciach widać 
również , że jest to awaria i 
chwilowe niecelowe , 
przypadkowe działanie tylko 
stały wypływ substancji z 
rury.
Mając w planie kontrolę ZUK
komisja Rewizyjna w trybie 
pilnym uda się na miejsce w 
celu oględzin. Jeżeli sprawa 
okaże się taka na jaką 
wyglada. Komisja złozy 
doniesienie do odpowiednich 
służb. Jak również będzie 
stała na stanowisku 
wyciagnięcia konsekwencji i 
ukarania wobec osób które są 
za to odpowiedzialne.
Gmina przeprowadza szeroko
zakrojoną kontrole szamb, 
wyciaga konsekwencje 
wobec mieszkańców.  
Uważam i myslę, że nie będę 
tutaj wyjątkiem , że jeżeli 
nieczystości które odbiera 
ZUK będąc jedynym 
zakładem który korzysta ze 
zlewni w Kusowie i bierze za 
to pieniądze trafiaja na 
bagna , a pośrednio do 
naszych jezior jest to 
niewłaściwe. Słowo 
niewłaściwe traktuje w 
sposób najbardziej delikatny. 



Myśle, że sprawa jest na tyle 
pilna, że proszę o zajęcie się 
tą sprawą w dniu 29.11.2017 
r.   

22. 28.11
.2017

Radna Anna 
Brążkiewicz

Na podstawie paragrafu 23 
Statutu Gminy Dobrcz z dnia 
30 grudnia 2002 r. w zw. z 
art. 23 ust. 1 ustawy z dnia 8 
marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym zgłaszam 
inicjatywę podjęcia przez 
Radę Gminy Dobrcz uchwały
o zasadach przyznawania 
stypendiów sportowych dla 
wybitnych sportowców z 
terenu Gminy Dobrcz. 
Znanym wszystkim radnym 
jest fakt, że zawodniczka 
ULKS Zryw Dobrcz jest 
sportowcem osiagającym 
międzynarodowe sukcesy, jej 
pracę docenił w ubiegłym 
roku Urząd Marszałkowski 
przyznając jej stypendium 
sportowe, gmina Dobrcz 
również wyróżniała tę 
wybitną zawodniczkę 
nagrodami. Jednak dla tej 
klasy zawodników warto 
rozważyć przyznanie 
stypendium sportowego. Taką
kompetencję miałaby Rada 
Gminy , w związku z tym 
proszę o zaproponowanie 

04.12.20
17 Wójt 
Gminy 
Dobrcz 

15.12.
2017

W nawiązaniu do interpelacji złożonej w dniu 28.11.2017 w sprawie 
podjęcia uchwały przez Radę Gminy Dobrcz o zasadach przyznawania 
stypendiów sportowych uprzejmie informuję, że w 2018 r. zostanie 
przygotowana stosowna uchwała. Obecnie rozpoczęto pracę nad 
wypracowaniem zasad przyznawania stypendiów oraz nagród dla 
uzdolnionych sportowców z Gminną Radą Sportu. 



treści uchwały w tym 
zakresie, która obejmowałaby
następujące elementy.:
- stypendium sportowe 
byłoby wyrazem uznania za 
osiagnięcie wysokich 
wyników sportowych we 
współzawodnictwie 
międzynarodowym i 
krajowym.
-uchwała powinna 
wskazywać jakie wyniki 
sportowe będą uprawniać 
zawodnika do złożenia 
wniosku o stypendium 
sportowe , jakie będą 
zabowiązania zawodnika np. 
obowiązek godnego 
reprezentowania Gminy 
Dobrcz, obowiązek promocji 
gminy przez np. 
umieszczenie herbu na swojej
garderobie sportowej lub 
wywieszenie herbu gminy.
-określenie kto może złożyć 
wniosek o przyznanie 
stypendium , warunki 
formalne wniosku (wzór 
stanowiłby załacznik do 
uchwały)
- wskazanie , że wysokość 
środków przeznaczonych na 
stypendia sportowe będzie 
coroczne określana w 



uchwale budżetowej. 
- okreslenie wysokości 
stypendium , czas na jaki 
stypendium zostaje 
przyznane,
- wskazanie składu komisji 
oceniajacej wnioski 
przyznanie Radzie Gminy 
kompetencji do przyznawania
stypendium,
-określenie przypadków , w 
których można pozbawić 
zawodnika stypendium np. 
zakończenie kariery 
sportowej , zawieszenie w 
prawach zawodnika, 
popełnienie czynu karalnego 
bądź naruszenie norm 
etyczno-moralnych.
Proponowana uchwała o 
szczegółowych warunkach , 
zasadach , trybie 
przyznawania i pozbawiania ,
rodzajów i wysokości 
stypendiów przyczyni się do 
uhonorowania osiągnięć 
sportowców z terenu gminy 
Dobrcz i będzie świadczyła o 
gotowości Rady Gminy 
Dobrcz do stałego, 
finansowego wspierania 
wybitnych zawodników 
sportowych. 



23. 04.12
.2017

Radny 
Grzegorz 
Szweda

1. Prosimy o podanie 
przyczyn odwołania 
Sołtysiady w 2017 r. oraz 
podanie kosztów 
poniesionych przez Urząd 
Gminy Dobrcz z tytułu jej 
promocji i przygotowania.
2. W związku z 
sygnalizowaną propozycją 
powstania Gminnego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji , 
proszę o podanie 
przybliżonych poziomów 
dotacji i dofinansowań 
możliwych do pozyskania w 
skali rocznej (np. dla roku 
2017) z jednoczesnym 
określeniem celów na które 
mogłyby być przeznaczone.
3. Wnoszę o określenie 
parametrów jakośći tłucznia 
(frakcji i rodzaju) który ma 
być pozyskiwany lub 
kupowany i stosowany do 
utwaradzania i naprawy dróg 
szutrowych oraz 
wykonywania podbudów 
drogowych na terenie gminy.
4. Proszę o informację , kto 
weryfikuje jakość robót 
drogowych po ich wykonaniu
co do zgodności z 
dokumentacją projektową.
5. Proszę o podanie nazwy 

06.12.20
17 Wójt 
Gminy 
Dobrcz 

19.12.
2017

W odpowiedzi na Państwa zapytania z dnia 04.12.2017 r. informuję co 
następuje. 
Ad. 1.  Inicjatorem i wieloletnim promotorem Sołtysiad i wielu innych 
imprez gminnych była Przewodniczaca rady Gminy Dobrcz Pani Halina 
Pietrzak. Była fundatorem Pucharu dla najlepszego sołectwa. Dodatkową 
nagrodą był czek na 1000 zł fundowany przez Urząd Gminy. Trudno mi 
dociec dlaczego Rada Gminy zarzuciła organizację Sołtysiady. 
Ad.2 Tworzenie gminnych jednostek organizacyjnych jest kompetencją 
Rady Gminy.
Ad.3. Do utwardzenia dróg gruntowych planujemy zakupić kruszywo 
wapienne o granulacji 0-31,5 mm oraz 5-31,5 mm.
Ad.4. Zgodność wykonywanych robót drogowych z dokumentacją 
projektową nadzoruje inspektor nadzoru z ramienia inwestora oraz 
kierownik budowy od strony wykonawcy.
Ad.5. Planujemy wprowadzić technologię nawierzchni stabilizowanej 
środkiem chemicznym z dodatkiem cementu. Informacje dotyczące 
przedmiotowej technologii zostaną opracowane w dokumentacji 
przygotowanej dla ww. metody. W kwestii preparatu używanego przez 
Powiat Bydgoski należy zwrócić się z zapytaniem do Starostwa 
Powiatowego w Bydgoszczy.
Ad.6. mimo iż w okresie od sierpnia-października 2017 r. z uwagi na 
znaczne opady nie zaobserwowano pylenia ze składowiska węgla oraz 
żaden miezkaniec nie złożył skargi. W dniu 26.10.2017 r. wystosowano 
pismo do właściciela ww. terenu z prośbą o ponowny montaż siatki 
pyłochwytowej do dnia 30.11.2017 r. W dniu 4.12.2017 r. do tut. Urzędu 
wpłynęło pismo , w którym właściciel informuje , że z uwagi na znaczne 
zniszczenia naprawa siatki nie jest mozliwa do wykonania we wskazanym 
terminie.
Ad.7. Zasady wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Dobrcz w latach 2014-2018 określa 
uchwała Nr XXIV/341/2014  Rady Gminy Dobrcz z dnia 14 lutego 2014 r.
Gospodarstwa domowe oczekujace na najem lokali mieszkalnych od 
gminy – stan na 31.12.2016 rok: ogółem 30, w tym lokale socjalne 19.
Ad. 8. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 



preparatu chemicznego 
(nazwa produktu i 
producenta) którym 
planujemy utwardzać 
podbudowę dróg i 
jednoczesnie podać nazwę 
preparatu który jest używany 
do tych czynności przez 
Powiat Bydgoski.
6. Jakie czynności zostały 
wykonane przez UG, jakim 
instytucjom problem jest 
zgłaszany i jakie 
konsekwencje poniesie 
właściciel placu z węglem w 
Kotomierzu , za brak naprwy 
siatki pyochwytnej od dnia 2 
sierpnia 2017 r. 
7. Proszę o podanie kryteriów
które musi spełniać 
mieszkaniec gminy , aby 
kwalifikować się do 
korzystania z lokalu 
komunalnego lub socjalnego. 
Prosimy również o podanie 
ilości mieszkańców /rodzin 
oczekujących na przyznanie 
takiego lokalu.
8. Jakie zasady 
obowiązywały dotychczas w 
zakresie dzierżawy gruntów 
do 3 lat i powyżej 3 lat w 
Gminie Dobrcz. Jakie 
kryteria były uwzględniane 

samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2017 r. poz. 1875 ze zm.) :”Do 
wyłącznej właściwości Rady Gminy należy podejmowanie uchwał w 
sprawach majątkowych gminy, przekaraczających zakres zwykłego 
zarządu, dotyczących: zasad nabywania, zbywania i obciążania 
nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas 
oznaczony dłuższy niż 3 lata, lub wynajmowania na czas oznaczony 
dłuższy niż 3 lata , lub na czas nieoznaczony. Uchwała rady gminy jest 
wymagana również w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy , których 
przedmiotem jest ta sama nieruchomość. Do czasu okreslenia zasad wójt 
może dokonywać tych czynności wyłącznie za zgodą rady gminy.
Z powyższych przepisów wynika iz umowy dzierżawy nieruchomości na 
okres do trzech lat wójt (burmistrz, prezydent miasta) może zawierać , bez
potrzeby uzyskiwania stosownej uchwały rady gminy. Obecnie 
obowiazuje uchwaa Nr XIII/169/2008 Rady Gminy Dobrcz z dnia 5 maja 
2008 r. w sprawie ustalenia zasad wydzierżawiania lub wymajmowania 
nieruchomości stanowiących własnośc Gminy Dobrcz na czas dłuższy niż 
3 lata lub na czas nieoznaczony. 



przy ww. dzierżawach. 


